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Protokół Nr 4 

z obrad czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dnia 21.01.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:25. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji, według ustawowego składu Rady - 15 radnych, udział wzięło 14 radnych, czyli 

quorum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy  

o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2013r. poz. 594 z późn. zm.) 

 

 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku       - Maria Kołata 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku       - Joanna Soja – Tońska 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

8. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM 

w Więcborku       - Michał Bąk 

9. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

10. Sołtys Sołectwa Śmiłowo      - Aniela Chomicz 

11. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  - Ryszard Przybyłowski 

12. Redaktor Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

13. Redaktorka Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Ewa Szydeł 

14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

15. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad sesji obejmował: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 
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5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku na temat 

realizacji zadań w roku 2014 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2015. 

8. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz punktów filialnych na 

temat  realizacji zadań w roku 2014 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 

2015. 

9. Przyjecie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Więcbork ze Stowarzyszenia Gmin 

Przyjaznych Energii Odnawialnej. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Więcborku 

zabudowanej budynkiem letniskowym. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie  zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

13. Przyjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie. 

 

Z Wnioskiem o zmianę do proponowanego porządku obrad wystąpił radny Ryszard 

Kałaczyński. Dotyczyła ona umieszczenia tuż po interpelacjach punktów głosowania nad 

przyjęciem uchwał, a dopiero po tym realizacji informacji Dyrektor Miejsko- Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku oraz Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przegłosowanie proponowanej zmiany. 

Na sali 14 radnych 

Zmianę przyjęto jednogłośnie 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z III sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

12.01.2015r. – prowadzenie Zebrania Samorządu Mieszkańców Więcborka. Na spotkaniu 

wyłoniony został nowy Zarząd oraz Przewodniczący Samorządu Mieszkańców w osobie  

p. Ryszarda Przybyłowskiego. 

19.01.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku. 

20.01.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku. 
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Ponadto działalność  Przewodniczącej RM w przedmiotowym okresie związana była  

z organizowaniem pracy Rady i biura Rady Miejskiej. Nadto uruchomiony został dyżur 

Przewodniczącej RM, podczas którego przyjmowani będą petenci w sprawach skarg  

i wniosków. Dyżury ustalone zostały na wtorek w godz. Od 14:00 - 16:00. Pierwszy odbył się 

13.01.2015r. 

Przewodnicząca RM poinformowała również, że wniosek złożony przez radnego Stanisława 

Piłka w sprawie umieszczenia w porządku obrad sesji punktu, w którym miałoby nastąpić 

uroczyste wręczenie Złotej Księgi Samorządu kadencji 2010 – 2014 dla p. Józefa Kujawiak, 

został poddany pod głosowanie na komisjach RM. Wniosek został przyjęty i Punkt taki 

znajdzie się w porządku obrad sesji w miesiącu lutym. 

Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

30.12.2014r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych oraz 

udział w spotkaniu Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

i posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 

W tym dniu Burmistrz odbył spotkanie z przedstawicielami Firmy „Budeco” podczas którego 

podpisana została umowa na rekultywację składowiska odpadów w Dalkowie  

31.12.2014r. – udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 

Twardowskich z Pęperzyna oraz Państwa Lutowskich z Sypniewa.  

7.01.2015 – udział w spotkaniu zorganizowanym w Urzędzie Marszałkowskim w temacie 

nowych perspektyw finansowych na lata 2014 – 2020. Na spotkaniu omawiano również 

założenia Regionalnego Programu Operacyjnego oraz uczestnictwo w posiedzeniu  Zarządu 

Klubu Sportowego „GROM” Więcbork. 

8.01.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej oraz w spotkaniu 

sprawozdawczym Lokalnej Grupy Działania, gdzie omawiano również plan finansowy LGD 

na lata 2014 – 2020. 

9.01.2015r. – spotkanie z przedstawicielami Firmy Enea Operator Nakło n/Notecią 

Dyrektorem p. Andrzejem Jędrzejczakiem i p. Piotrem Łoś. Omawiano sprawy bieżące  

i podpisano umowę na dostarczanie energii do nowych punktów świetlnych w Sołectwie 

Adamowo. W tym terminie Burmistrz uczestniczył również w zebraniu sprawozdawczym 

OSP Zakrzewek. 

12.01.2015r. – udział w konferencji poświęconej Strategii Rozwoju Obszarów Społeczno-

Gospodarczych. Konferencja odbyła się w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim  

i uczestniczył w nim przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu p. Komarzewski. 

W tym dniu Burmistrz uczestniczył również w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym 

Samorządu Mieszkańców Więcborka, na którym wyłoniony został nowy Przewodniczący 

 i Zarząd. 

13.01.2015r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Klubu Sportowego „SOKÓŁ” Więcbork. 

14.01.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku,  

w którym oprócz radnych uczestniczyli sołtysi z terenu gminy Więcbork oraz p.o. Dyrektor 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego p. Remigiusz Popielarz, a tematem przewodnim była 

analiza proponowanych wyłączeń terenów gminy z KPK. Tego samego dnia Burmistrz odbył 

spotkanie z przedstawicielem Firmy MEGA podwykonawcą elektrowni wiatrowych  

w Runowie Krajeńskim. Rozmowy dotyczyły m.in. zniszczeń dróg w Sołectwie Runowo 

Krajeńskie, jakich dokonuje sprzęt ciężki ww. Firmy. Na tę okoliczność sporządzony został 

stosowny protokół, którego ustalenia są już realizowane. Nadto Burmistrz uczestniczył  

w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Adamowo, gdzie sołtysem ponownie 

wybrano p. Stanisława Marchlewicza. 
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15.01.2015r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Dalkowo. Sołtysem 

na tym terenie została ponownie p. Irena Śpica. W tym dniu Burmistrz uczestniczył również 

w projekcji filmu pt. „Tam gdzie da się żyć” p. Magdaleny Piejko traktującym o emigracji  

z Polski do Anglii. Miejscem prezentacji była Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna. 

16.01.2015r. – udział w Mini Konwencie w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim, 

na którym poruszono m.in. kwestie współpracy Powiatowego Urzędu Pracy z ościennymi 

samorządami. Kierowanie osób zatrudnionych w ramach środków PUP do prac przy drogach 

powiatowych. Pojawił się też wniosek Wójta Sośna dotyczący zmiany granic okręgu 

wyborczego Nr 3 obejmującego Gminę Kamień i Sośno. W okręgu tym jest pięć mandatów 

na radnego powiatowego. Wójt Sośna zaproponował podzielenie tego okręgu na dwa odrębne,  

a odpowiedni wniosek w tej sprawie wysłany został do  osób decyzyjnych. Tego samego dnia 

Burmistrz uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym OSP Pęperzyn. 

17.01.2015r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Lubcza. 

19.01.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu i Komisji Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku. 

20.01.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku oraz spotkanie z Feliksem Kurpiers przedstawicielem Firmy West Wind 

Energy, której działalność związana jest z odnawialnymi źródłami energii tj. elektrowniami 

wiatrowymi. 

21.01.2015r. – spotkanie z p. Pawłem Łukowiczem wykonawcą Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. Po opracowaniu dokumentu zostanie on 

przedstawiony radnym na posiedzeniu połączonych Komisji RM. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca RM  wyjaśniła powody nie ujęcia w porządku obrad punktu 

dotyczącego analizy  problematyki wyłączeń z Krajeńskiego Parku Krajobrazowego 

i zaopiniowania uchwały sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego w tej sprawie. 

Podała, że Referat Inwestycji /…/. UM w Więcborku, analizując zapisy ww. uchwały 

stwierdził szereg nieprawidłowości i nieścisłości. W związku z powyższym Urząd Miejski 

przesłał do Urzędu Marszałkowskiego pismo wnoszące o dokonanie koniecznych poprawek. 

Po uzyskaniu dokumentu w poprawnej formie temat zostanie wywołany na sesji. Czas, kiedy 

to nastąpi zależny jest od działań Urzędu Marszałkowskiego. Niemniej  temat będący 

przedmiotem uchwały Sejmiku był omawiany w szerokim gronie na spotkaniu  

14 stycznia 2015r. W spotkaniu tym uczestniczył p.o. Dyrektor Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego, sołtysi z terenu gminy Więcbork oraz Komisja Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i również radni spoza tejże Komisji. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Andrzej Wenda mówił o nie rozstrzygniętym konkursie na dyrektora Zespołu 

Szkół w Sypniewie i dylemacie, jaki pojawił się w związku z brakiem pomieszczenia 

świetlicowego. Pytał, czy Burmistrz rozważał , by ewentualne przeniesienie Gimnazjum 

nowego obiektu nastąpiło nie z początkiem roku kalendarzowego, a dopiero na początku 

nowego roku szkolnego. 

 Zgłosił też problem mieszkańców bloku mieszkalnego w Wituni / lokalizacja przy 

byłym SKR/, którzy uskarżają się na nieoświetlony i w związku z tym niebezpieczny, 

wjazd do posesji. 

 Wskazał na potrzebę usunięcia konarów drzew znajdujących się w Parku przy Pałacu 

w Sypniewie, które niebezpiecznie przechylają się na drogę wojewódzką stwarzając 

potencjalne zagrożenie dla kierowców. Sprawa była zgłaszana już wcześniej ale nic  

w tej kwestii do tej pory nie zrobiono.  
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2.  Radna Anna Łańska chciała się dowiedzieć, jak daleko posunięta jest sprawa przejęcia 

przez Gminę Więcbork drogi od PKP. 

 Podziękowała też przy okazji służbom Burmistrza Więcborka za prace, które zostały 

wykonane  w temacie dróg na Osiedla Piastowskiego. Cieszył ją fakt, że coś zaczęło 

się  w tym temacie dziać ale chciałaby, aby  działo się więcej. 

3. Radny Wojciech Janicki w imieniu mieszkańców ulicy Starodworcowej w Więcborku 

interpelował w sprawie postawienia czterech punktów świetlnych  wraz z chodnikiem. 

Pytał, czy realizacja tego zadania, bądź jego części byłaby możliwa jeszcze w tym roku. 

 Radny wnioskował także w imieniu mieszkańców bloku rotacyjnego przy Alei 600-

lecia w Więcborku  o przebudowę chodnika wzdłuż posesji. Podobnie, jak  

w poprzedniej interpelacji pytał, czy wykonanie mogło by nastąpić jeszcze w roku 

bieżącym. 

4. Radny Stanisław Posieczek zwrócił uwagę na fatalny stan nawierzchni drogowej przy  

ul. Szkolnej w Sypniewie. Jakiś czas temu ubytki zostały wypełnione ale materiał do tego 

użyty  bardzo szybko się wypłukał i problem powrócił. 

5. Radny Jacek Kabattek złożył interpelację w sprawie przesyłania przez Urząd Miejski 

informacji o niebezpiecznych zjawiskach pogodowych drogą sms – ową. Swego czasu 

takie wiadomości otrzymywali sołtysi i było to bardzo pomocne. Teraz tego typu 

wiadomości nie docierają, stąd też pytanie, czy ta praktyka została przez Gminę 

zaniechana. 

6. Radny Jan Antczak podał informację o pożarze, który miał miejsce dzień przed sesją  

w stodole jednego z gospodarstw w sołectwie Runowo Krajeńskie. Radny dopytywał, czy  

informacja o tym zdarzeniu dotarła też do Gminy i jakiś jej przedstawiciel był na miejscu 

zdarzenia. Jeżeli nie, to jego zdaniem należałoby się tam udać i zapytać, czy nie jest 

potrzebne jakieś wsparcie. 

 Radny złożył też prośbę o wsparcie przez Gminę Więcbork w kwocie 10.000,00 zł na 

dokończenie budowy drogi w Runowie Krajeńskim. Jako sołtys wspólnie z Rada 

sołecką i mieszkańcami przeznaczyli na ten cel fundusze sołeckie z dwóch lat ale i tak 

nie udało się całkowicie zakończyć inwestycji.  

7. Radna Beata Kopta w imieniu mieszkańców Osiedla Słonecznego zwróciła się z prośbą 

o umieszczenie na terenie Osiedla pojemnika z piaskiem do posypywania dróg  

i chodników w okresie zimowym. 

8. Radny Ryszard Kałaczyński  proponował, aby wszelkie wnioski np. w sprawach 

drogowych zgłaszane były na odpowiednich komisjach nie na sesjach. Natomiast 

Przewodniczący danej Komisji winien na sesjach przestawiać wnioski zgłaszane podczas 

posiedzeń.  

Przewodnicząca RM odnosząc się do uwagi radnego Kałaczyńskiego  stwierdziła, że 

praktyka zgłaszania wniosków jest stosowana również na komisjach. Wnioski te podlegają 

głosowaniu i zaopiniowane pozytywnie trafiają w formie pisemnej do Burmistrza Więcborka. 

Zwróciła się też do radnych z prośbą o przeanalizowanie Statutu Gminy Więcbork  

i zgłaszanie ewentualnych uwag i propozycji zmian. Pewne rzeczy, jeżeli taka będzie wola 

radnych, można doprecyzować, bądź uszczegółowić. Prosiła również, by radni utrzymywali 

stały kontakt mailowy z biurem Rady, co i jej i radnym ułatwi szybkie komunikowanie się  

w sprawach różnych. 

Radny Jan Antczak był zdania, że po to jest w porządku obrad punk „interpelacje  

i zapytania radnych”, by pewne rzeczy można było zgłosić. Tak było praktykowane do tej 

pory i tak powinno pozostać. 
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Przewodnicząca RM podkreśliła, że decyzje zawsze będą podejmowane gremialnie i nikomu 

nie zamierza odbierać, czy ograniczać prawa głosu. 

16. Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Więcbork ze Stowarzyszenia Gmin 

Przyjaznych Energii Odnawialnej przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg UM p. Tomasz Fifielski 

Gmina Więcbork przystąpiła do Stowarzyszenia na podstawie uchwały Nr XIII/98/2011 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 24 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia Gminy Więcbork 

do Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej. Celem Stowarzyszenia jest 

wspieranie inicjatyw popularyzujących i promujących produkcję i wykorzystywanie energii 

ze źródeł odnawialnych z zachowaniem równowagi ekologicznej i przestrzeganiem zasad 

współżycia społecznego poprzez: 

1) opiniowanie i promowanie inicjatyw prawnych i gospodarczych związanych  

z pozyskaniem i produkcją energii w oparciu o wykorzystanie siły wiatru, energii wody, 

słońca, biomasy i gazu w celu realizacji Krajowej strategii rozwoju energii odnawialnej 

powiązanej z dyrektywami i rozporządzeniami Unii Europejskiej, 

2) reprezentowanie wspólnych interesów miast i gmin w zakresie ochrony i kształtowania 

środowiska w tym dotyczących opłat środowiskowych, podatków, ulg i zwolnień z takich 

opłat, 

3) podejmowanie wspólnych przedsięwzięć w zakresie ochrony wód, ziemi, powietrza  

i krajobrazu naturalnych walorów zasobów przyrodniczych, 

4) przedstawianie organom władzy państwowej, parlamentarzystom, administracji rządowej 

i samorządowej opinii, wniosków, projektów programów będących przedmiotem działań 

Stowarzyszenia, 

5) koordynację działań i edukację w zakresie celów i zadań Stowarzyszenia. 

Przez cały okres przynależności do stowarzyszenia Gmina Więcbork nie uzyskała żadnych 

wymiernych efektów mających bezpośredni wpływ na kreowanie zadań w gminie z zakresu 

energii odnawialnej. Co więcej Gmina Więcbork zobowiązana była do uiszczania corocznej 

składki w wysokości 2.500,00 zł, która naliczana była od ilości mieszkańców. W związku  

z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna  

 

Uwag ze strony radnych nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

 

17. Ad. 8 - 9 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy omówił  

Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami UM p. Michał Bąk  

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku 
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Projekt dotyczy zbycia w drodze przetargu ustnego nieograniczonego czterech działek 

położonych na Osiedlu Piastowskim, objętych Miejscowym Planem Zagospodarowania 

Przestrzennego. Przygotowanie projektu nastąpiło w związku z wpłynięciem do Gminy 

Więcbork wniosków osób fizycznych zainteresowanych nabyciem przedmiotowych 

nieruchomości.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna  

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Więcborku zabudowanej budynkiem 

letniskowym 

W tej sprawie wpłynął wniosek Państwa Justyny i Jerzego Ciesielskich, właścicieli domku 

stojącego na przedmiotowym gruncie. Roszczenie o nabycie nieruchomości przysługuje na 

podstawie przepisów kodeksu cywilnego – art. 231 tzn. samoistnemu posiadaczowi 

nieruchomości, który wzniósł na niej budynek o wartości przewyższającej znacznie wartość 

zajętej na ten cel działki. Osoba, której przysługuje roszczenie może je zrealizować wnosząc  

o to by gmina zbyła na jego rzecz nieruchomość gruntową. Uchylając się od zawarcia 

stosownej umowy właściciel gruntu naraża się na sądowe wymuszenie realizacji swojego 

obowiązku. Wartość budynku letniskowego znajdującego się na w/w działce znacznie 

przewyższa wartość rynkową działki, a więc warunek wymagany w art. 231 kodeksu 

cywilnego jest spełniony. 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radna Beata Lida pytała, jaka była do tej pory forma użytkowania gruntu. 

Pan Bąk odpowiedział, że była to dzierżawa. 

Radna Anna Łańska pytał z kolei o to, czy odnośnie projektu tej uchwały wzięto od uwagę 

ustalenia, jakie zapadły na Komisji Rolnictwa /…/ przy opiniowaniu projektu. 

Pan Bąk odpowiedział, że w tej sprawie przeprowadził rozmowę z notariuszem i na pewno 

będzie złożone stosowne oświadczenie, że nabywający przyjmują wszystkie warunki zastałe 

na danej działce. Będzie też wpisana w akcie notarialnym służebność dojścia 1,5 metra 

szerokości. 

Przewodnicząca RM  zapytała, jaka jest różnica pomiędzy uchwałą z roku 2014, a tą 

wywołaną obecnie. 

Poprzednio zapis przekazywał nieruchomość w użytkowanie wieczyste, teraz na własność – 

odpowiedział p. Bąk.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Na sali 14 radnych  

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 10 – 11 Projekty uchwał finansowych przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

a) uchwały w sprawie  zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

 

1. Zmian w planie dochodów budżetowych pomiędzy rozdz. 75618 § 0490 a 90002 § 0490  

o kwotę 1.129.860,00 zł. dokonano w związku z wejściem w życie z dniem 1 stycznia 

2015 r. rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego 

rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów 

 i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych. Ww. akt prawny 

dokonał uporządkowania w zakresie klasyfikowania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi poprzez dodanie stosownych objaśnień do rozdziału „90002” oraz paragrafu 

„049”. 

2. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdziale 71095 § 6297 o kwotę 

1.000.000,00 zł. dokonano z uwagi na otrzymane z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu 

dofinansowanie wykonanego w 2014 r. zadania pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont 

targowiska w Więcborku”. 

3. Zwiększenia planu dochodów budżetowych w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.803,14 zł. 

dokonano z tytułu wpływu darowizn:  

 kwota 800,00 zł. od PZU, 

 kwota 1.003,14 zł. od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole oddział w Toruniu 

wynikający z 1% odpisu od podatku  

z przeznaczeniem na realizację projektu „Szafka szkolna dla każdego ucznia SP  

w Więcborku”. 

4. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 5.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na prawidłowe wykonanie zadania inwestycyjnego pn.: 

„Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec”. 

5. Zmian w planie wydatków budżetowych pomiędzy rozdz. 60095 § 4040 a rozdz. 75023 § 

4040 o kwotę 84,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnienia środków 

finansowych na dodatkowe wynagrodzenia roczne dla pracowników w ramach robót 

publicznych.  

6. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 70005 § 6050 o kwotę 115.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na konieczność wykonanie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola 

na budynek mieszkalny wielorodzinny w Runowie Kraj.”. 

7. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 71035 § 6050 o kwotę 150.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na konieczność wykonanie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa i przebudowa cmentarza komunalnego w Więcborku”. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75011 pomiędzy paragrafami o kwotę 1.300,00 zł. 

dokonano w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej wprowadzonej rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych, polegającą na połączeniu trzech paragrafów 
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dotyczących Internetu, telefonii stacjonarnej i telefonii komórkowej w jeden paragraf 

„4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”. 

9. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 pomiędzy paragrafami o kwotę 20.500,00 zł. 

dokonano w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej wprowadzonej rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych, polegającą na połączeniu trzech paragrafów 

dotyczących Internetu, telefonii stacjonarnej i telefonii komórkowej w jeden paragraf 

„4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”. 

10. W rozdz. 75814 § 4810 zwiększa się rezerwę ogólną o kwotę 150.000,00 zł.  

11. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 150.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na konieczność wykonanie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania części strychowej na 

pomieszczenie świetlicowe w Zespole Szkół w Sypniewie.”. 

12. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 80104 § 2310  o kwotę 6.803,14 dokonano w celu 

zabezpieczenia środków finansowych na zapewnienia wychowania przedszkolnego 

mieszkańcom Gminy Więcbork w placówkach oświatowych innych gmin. 

13. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 425.000,00 zł. dokonano  

w celu zapewnienia środków finansowych na wypłatę dodatków mieszkaniowych. 

14. Z rozdziału 85219 dokonano przesunięcia kwoty 600,00 zł na rozdział 85156 z uwagi na 

konieczność objęcia przez ośrodek pomocy społecznej obowiązkowym ubezpieczeniem 

zdrowotnym dziecka do czasu rozpoczęcia realizacji obowiązku szkolnego, 

niepodlegąjącego obowiązkowi ubezpieczenia zdrowotnego z innego tytułu oraz 

opłacenia składki na ubezpieczenie zdrowotne za w/w dziecko na podstawie art.66 ust. l 

pkt 19, art.75 ust.5, art.86 ust. l pkt.5 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004r. o świadczeniach 

opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych (Dz. U. 2008 nr 164, póz. 1 027, 

z późn. zm.). 

Z uwagi na wejście w życie z dniem l stycznia 2015r. Rozporządzenia Ministra Finansów 

z dnia 16 grudnia 2014r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej 

klasyfikacji dochodów, wydatków przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących 

ze źródeł zagranicznych (Dz. U. z 2014r. poz.1952) dokonano przesunięć z § 4350 oraz 

§ 4370 na §4360.Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90015 pomiędzy 

paragrafami 4270 a 4300 o kwotę 11.000,00 zł. dokonano w celu zakupu usług związanych 

z montażem punktów oświetleniowych we wsi Adamowo. 

Opinia Komisji Budżetu i finansów – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając dlaczego Gmina ma obowiązek uiszczenia 

składki na ubezpieczenie dziecka. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że w tym przypadku obowiązek ten wynika  

z faktu, że  rodzice nie posiadają innego tytułu do ubezpieczenia zdrowotnego 

Przewodnicząca RM  zastanawiała się, czy obowiązek taki nie winien być scedowany na 

Państwo. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że podobna sytuacja miała miejsce w roku ubiegłym. 

Wówczas zwróciła się z zapytaniem w tej sprawie do Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej i uzyskała odpowiedź, że ten obowiązek wynika z wytycznych Wydziału Polityki 

Społecznej. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
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Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na bieżące zmiany w planie dochodów i wydatków.  

Ponadto: 

 w roku 2015 planuje się przystąpienie do realizacji przedsięwzięć pn.: „Przebudowa oraz 

zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek mieszkalny wielorodzinny 

w Runowie Kraj. oraz „Rozbudowa i przebudowa cmentarza komunalnego w Więcborku”. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

Radni nie wnieśli uwag 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 12 Informację na temat realizacji zadań w roku 2014 planowane przedsięwzięcia na rok 

2015 Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku przedstawiła Dyrektor Jednostki 

p. Joanna Soja – Tońska.  

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM  

i stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Informacji Dyrektor towarzyszyła prezentacja multimedialna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak pełniący również funkcję sołtysa sołectwa Runowo Krajeńskie, 

podziękował Dyrektor MGOK za dobrą współpracę. Przy okazji imprez, które organizowane 

są na terenie sołectwa zawsze może liczyć na pomoc Ośrodka Kultury i jego pracowników. 

Dzięki czemu imprezy te na pewno wiele zyskują. Radny pytał również, czy więcborski Dom 

Kultury mógłby organizować koncerty podobne do tych, które odbywają się w Sępólnie 

Krajeńskim. Sam uczestniczył w kilku i naprawdę robią one wrażenie. 

Dyrektor MGOK zaprosiła radnego na koncert Teresy Werner, który odbędzie się 28 lutego 

w MGOK w Więcborku. Wyjaśniła też, że każde tego typu przedsięwzięcie wiąże się  

z pewnego rodzaju ryzykiem finansowym tzn. w momencie kiedy zaprasza się gwiazdę trzeba 

liczyć się z odpowiednimi kosztami, nie da się jednak przewidzieć ile biletów uda się 

sprzedać tzn., czy koszty koncertu chociażby się zbilansują. Inaczej jest, kiedy z MGOK 

kontaktuje się menadżer artysty organizujący trasę koncertową, wówczas ryzyko straty ponosi 

on, a MGOK nie musi do tego nic dokładać. 

Przewodnicząca RM pytała, czy panele położone na scenie sali kinowej MGOK spełniają 

normy ścieralności odpowiednie do tego typu użyteczności. Zwróciła też uwagę na niezbyt 

fortunny termin i godzinę zorganizowanego w roku 2014 imprezy z okazji Dnia Dziecka. 
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Czas imprezy realizowanej przez pracowników MGOK był dostosowany do prywatnej 

imprezy organizowanej przez właścicieli restauracji „Okrąglak” i Klub Sportowy „SOKÓŁ”. 

Taki układ spowodował, że przedsięwzięcie Domu Kultury poniosło fiasko. Sugerowała, by 

na przyszłość wyciągnąć odpowiednie wnioski z zaistniałej sytuacji  

i podobnych błędów nie popełniać. Zwracając się natomiast do Burmistrza Więcborka prosiła 

o zastanowienie się nad organizacją ruchu samochodowego w okolicach lasku miejskiego. 

Chodziło o znalezienie sposobu na zatrzymywanie strumienia pojazdów na miejscach 

parkingowych przed laskiem miejskim na ulicy Strzeleckiej, zarówno w dni powszednie,  

w sezonie turystycznym, jak i przy okazji organizowanych na plaży miejskiej imprez 

masowych. 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że jeżeli chodzi o zastosowane panele, to są one  

z przeznaczeniem do użyteczności publicznej . Co zaś do organizacji Dnia Dziecka, to wyszło 

tak, że MGOK miał do wyboru albo zorganizowanie imprezy po południu albo rozdzielić na 

jednocześnie dwie imprezy. Zaproponowano również, żeby dzień dziecka odbył się przy 

kawiarni „sportowa” ale na to, jako Dyrektor nie wyraziła zgody. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że od wielu lat starania radnych szły w tym kierunku, aby 

wypracować wspólne kalendarium imprez. Ma to na celu przede wszystkim to, by imprezy 

nie pokrywały się w czasie, a mieszkaniec nie miał dylematu, na którą się udać.  

Radny Kazimierz Wilczyński przyznał, że rzeczywiście godzina zaproponowana mamom  

i dzieciom nie była zbyt fortunna, podobnie jak miejsce tj. teren przy MGOK. W Więcborku 

jest wiele bardziej odpowiednich miejsc, jak chciałby stadion miejski, czy lasek miejski. Jako 

przedstawiciel Kurkowego Bractwa Strzeleckiego zapewnił, że Bractwo ma również plany 

czynnego włączenia się w życie kulturalne gminy. 

Radny Jacek Kabattek  ubolewał, że tak mało widoczna jest współpraca MGOK  

np. z paniami z Koła Gospodyń Wiejskich. Jedynie dożynki uaktywniają integrację z KGW 

poza tym jest ona mało widoczna. 

Dyrektor MGOK  stwierdziła, że bardzo chętnie nawiązują współpracę z KGW, jeżeli tylko 

są ku temu możliwości. W ramach Programu Wesoła Wieś Krajeńska latem organizowanych 

jest szereg imprez na terenach wiejskich. Są to oczywiście imprezy mniejsze ale zawsze 

chętnie korzystamy z pomocy chociażby pań z KGW, które np. przygotowują smaczne 

przekąski. 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Z obrad ubył radny Ryszard Kałaczyński /obecnych 13 radnych/ 

Po przerwie obrady wznowiono 

Ad. 13 Informację na temat  realizacji zadań w roku 2014 i planowane przedsięwzięcia na rok 

2015 Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz punktów filialnych przedstawiła Dyrektor 

jednostki p. Maria Kołata. 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM  

i na stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca RM otwierając dyskusję podziękowała Dyrektor za jej dbałość o to, by 

kultura propagowana była na wysokim poziomie i za zaszczepianie tej kultury w młodym  
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i najmłodszym pokoleniu mieszkańców poprzez współpracę z przedszkolami i szkołami 

podstawowymi. 

 

Radny Antczak podzielał zdanie Przewodniczącej RM w kwestii zaangażowania w pracę 

Dyrektor Biblioteki. Jako, że pełni również funkcję sołtysa zapytał, czy osoba zatrudniona  

w filii Biblioteki Publicznej w Runowie Krajeńskim zatrudniona jest na ½ etatu, czy cały etat. 

Dyrektor Biblioteki odpowiedziała, że jest to cały etat. Zgłosiła też problem, jaki ma w tej 

Filii z godzinami jej otwarcia. Według niej powinna ona być otwarta co najmniej do godz. 

17:00, a imprezy winny odbywać się w niej po tej godzinie podobnie, jak jest to 

praktykowane w Więcborku. Dyrektor Szkoły spisał umowę, według której Biblioteka czynna 

jest do godz. 16:00.  Natomiast w okresie feryjnym również nie ma dostępu do Biblioteki. 

Problem pojawił się wówczas, kiedy w miejscu dawnej biblioteki otworzono Przedszkole. 

Prosiła, aby tą sprawą zainteresował się Sołtys. 

Radny Antczak stwierdził, że jeżeli tak się stało, to bardzo przeprasza i postara się to w jak 

najszybszym czasie wyjaśnić. Na pewno zainterweniuje w tej kwestii u Dyrektora Szkoły, 

wyjaśniając również możliwość korzystania z sali gimnastycznej przez dzieci po zajęciach 

szkolnych. Prosił również o wsparcie w tej sprawie Burmistrza Więcborka. 

Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka p. Ryszard Przybyłowski wyraził 

słowa uznania dla działań podejmowanych przez Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną  

w Więcborku. Zadeklarował przy tym drobne wsparcie finansowe dla instytucji ze środków 

Samorządu, jak również nieodpłatne usługi przy naprawie sprzętu komputerowego. 

Radny Wilczyński mówił, że działalność Biblioteki obserwuje od lat i wie, że propozycje 

kierowane do mieszkańców są różnorodne, a przez to ciekawe. Jako przedstawiciel KBS 

deklarował dalszą współpracę jeżeli chodzi o wypożyczenie sprzętu, będącego w dyspozycji 

Bractwa  oraz organizację wspólnych imprez. 

Przewodnicząca RM zastanawiała się, czy nie wato zastanowić się nad przeniesieniem 

Punktu Informacji Turystycznej przy okazji organizowanych w Więcborku imprez w inną  

lokalizację niż ta przy Bibliotece. 

Dyrektor Biblioteki stwierdziła, że według niej lokalizacja przy Bibliotece jest najlepsza.  

Przewodnicząca RM sugerowała, że być może dobrze byłoby chociażby wywiesić 

informację w różnych miejscach, że ten punkt właśnie tam się znajduje. 

Burmistrz Więcborka poinformował, że jest możliwość przekazywania informacji  

o organizowanych imprezach kulturalnych, rozrywkowych itp. do Działu Promocji UM, skąd 

trafią one na Telebim usytuowany na budynku przy ulicy Mickiewicza. 

Dyrektor Biblioteki powiedziała, że zaplanowane imprezy pojawiają się na stronie instytucji 

w kalendarium imprez. Natomiast nowe, wcześniej nie zaplanowane, też są tam zamieszczane  

z odpowiednim wyprzedzeniem.  

 

Ad.14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
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/Odp. na inerp. Radnego Wendy/ 

 Podczas wizji lokalnej w Zespole Szkół w Sypniewie Burmistrz rozmawiał z Dyrektor 

Placówki o wielu kwestiach organizacyjnych m.in. o zagospodarowaniu poddasza. Brana 

jest też pod uwagę opcja przeniesienia Gimnazjum do nowych pomieszczeń z początkiem 

nowego roku szkolnego. Oczywiście w uzgodnieniu i porozumieniu z Dyrekcją Szkoły. 

 Na zebraniach sołeckich, które odbywają się obecnie w poszczególnych sołectwach 

zbierane są różnego rodzaju wnioski m.in. dotyczące punktów świetlnych. Wniosek 

dotyczące punktu w Wituni również został zapisany i zostanie przeanalizowany pod 

kątem możliwości Gminy. 

 W kwestii konarów drzew przechylających się na drogę wojewódzką Gmina Więcbork 

wystosuje pismo do Starosty Powiatowego o interwencję. 

/Odp. na interp. radnej Łańskiej/  

„Przebieg sprawy związanej przejęciem ulicy Dworcowej  w Więcborku przez Gminę 

Więcbork: 

1) Dnia 15 kwietnia 2013r. Urząd Miejski w Więcborku zwrócił się z pismem w sprawie 

dokonania podziału działek stanowiących własność PKP SA oznaczonych numerami 

ewidencyjnymi 175 i 286 obręb Więcbork 2 – w celu wydzielenia ulicy Dworcowej                            

i przekazania jej Gminie Więcbork. W piśmie podkreślono również konieczność wykonania 

generalnego remontu drogi.  

2) W odpowiedzi na pismo 15 maja 2013r. przedstawiciel PKP skontaktował się telefonicznie 

z Kierownikiem Referatu ds. Inwestycji z prośbą o zamówienie w Starostwie Powiatowym             

i przesłanie mapy sytuacyjno-wysokościowej oraz naniesienie na niej planowanego podziału 

działek. Tutejszy Urząd tego samego dnia zamówił mapę. 

3) Po otrzymaniu mapy oraz naniesieniu planowanego podziału - 3 lipca 2013r. wysłano 

pismo do PKP SA. 

4) Dnia 8 września 2013r. PKP Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Gdańsku,                

wystosował pismo informujące, że akceptuje wniosek o przekazanie części działki 175 i 286 

obręb Więcbork 2 z zamiarem zorganizowania na niej drogi publicznej. Po dokonaniu 

podziału oraz spełnieniu wszystkich wymaganych procedur obowiązujących w PKP S.A. ww. 

nieruchomości zostaną przekazane na rzecz Gminy Więcbork. Koszty podziału, wypisów               

i wyrysów, aktu notarialnego poniesie Gmina. 

5) Dnia 6 września 2013r., w celu przyśpieszenia procedury, Urząd Miejski w Więcborku 

wysłał zapytanie do PKP S.A., czy Gmina Więcbork upoważniona jest do zlecenia podziału 

przedmiotowych nieruchomości.  

6) Dnia 18 września 2013r. w odpowiedzi zwrotnej Gmina uzyskała informację, iż PKP S.A. 

Oddział Gospodarki Nieruchomościami w Gdańsku, Wydział Współpracy z Samorządami  

przekaże części działek oznaczonych numerem geodezyjnym 175 i 286 obręb Więcbork  

2  (ul. Dworcowa w Więcborku)  w trybie art. 39 ust. 3 ustawy o komercjalizacji, 

restrukturyzacji  i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego „Polskie Koleje Państwowe” 

(Dz.U. nr 84, poz. 948 z późn. zm.) tj. na cele związane z inwestycjami infrastrukturalnymi 

służącymi wykonywaniu zadań własnych gminy w dziedzinie transportu – droga. Zatem ulica 

Dworcowa zostanie przekazana Gminie Więcbork bezpłatnie. Koszty obciążające Gminę to 

koszty notariusza, wyciągów geodezyjnych oraz dokumentów niezbędnych do zawarcia 

transakcji nabycia nieruchomości. Z uwagi na konieczność przeprowadzenia podziałów 
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geodezyjnych przedmiotowych działek zachodzi konieczność przeprowadzenia uzgodnień ze 

Spółkami Grupy PKP. PKP prosiło o niepodejmowanie żadnych działań związanych  

z podziałami do czasu przeprowadzenia niezbędnych uzgodnień. 

7) Dnia 21 marca 2014r. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami w Więcborku 

skontaktował się z Panem Markiem Szpoperem reprezentującym PKP S.A. i prowadzącym 

sprawę związaną  z przekazaniem ulicy Dworcowej, który poinformował, że obecnie spływają 

opinie Spółek PKP. Po uzyskaniu opinii zostanie wyłoniony w drodze przetargu  geodeta, 

który dokona podziału działek. Poinformował, że z uwagi na procedury konieczne do 

przeprowadzenia - realny termin przekazania działek to początek 2015 r. 

8) Dnia 16 stycznia 2015 r. zostało wystosowane pismo Urzędu Miejskiego w Więcborku do 

PKP (kopia w załączeniu) z pytaniem na jakim etapie jest sprawa.” 

/Odp. na interp. radnego Janickiego/ 

 Wniosek dotyczący punktów świetlnych na ul. Starodworcowej zostanie wpisany 

wspólnie z wnioskami z zebrań wiejskich i wspólnie poddane rozpatrzeniu. 

 Przebudowa chodnika przy budynku na alei 600-lecia zostanie zweryfikowana pod kątem 

możliwości zgrania tego zadania z organizacja pracy brygady remontowej funkcjonującej 

przy Urzędzie Miejskim. Być może problem uda się załatwić w I kwartale br. 

/ Odp. na interp. radnego Posieczka/ 

 Stan nawierzchni drogowej przy ul. Szkolnej w Sypniewie jest rzeczywiście fatalny. 

Trudno jednakże o dokonanie trwałych napraw w sezonie zimowym, a tym bardziej przy 

obecnie panującej aurze. Niemniej na tą chwilę planowane jest załatanie ubytków 

skruszonym asfaltem. W miarę możliwości i posiadanych środków sprawa będzie 

monitorowana. 

/Odp. na interp. radnego Kabattka/ 

 W 2012 roku przez trzy miesiące Gmina Więcbork uczestniczyła w pilotażowym 

programie prywatnej firmy. W ramach tego programu sms–y z informacjami dotyczącymi 

zjawisk pogodowych otrzymywali wytypowani mieszkańcy gminy m.in. sołtysi. Po roku 

firma zaproponowała kontynuację przedsięwzięcia ale z płatnością w wysokości 3.600,00 

zł na rok. Stąd rezygnacja ze współpracy. 

/Odp. na interp. radnego Antczaka/ 

 W sprawie poszkodowanego w pożarze rolnika nastąpi rozeznanie, co do skali potrzebnej 

pomocy.  

 Pomoc w dokończeniu budowy drogi w Runowie Krajeńskim uzależniona jest od 

możliwości budżetu Gminy. Jeżeli takowe się pojawią zostanie udzielona pomoc. 

/Odp. na interp. radnej Kopty/ 

 Na dzień dzisiejszy Gmina Więcbork nie posiada wolnego pojemnika na piasek ale  

w wyznaczonym miejscu na Osiedlu Piastowskim zostanie dowieziony sam piasek. 

Wcześnie Gmina dysponowała dziesięcioma pojemnikami teraz pozostało ich tylko sześć. 

Jeden pojemnik, to koszt rzędu 400,00 zł. Po sezonie zimowym być może ceny na tego 

typu zbiorniki spadną i wtedy warto zastanowić się nad zakupem dodatkowych. 
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Ad.15 Wolne wnioski i informacje.  

W tej części obrad Przewodnicząca RM uzgodniła termin kolejnej sesji RM. Z uwagi na 

wyjazd Burmistrz Więcborka na Konwent Burmistrzów w dniu 25 lutego 2015r. 

proponowała, by sesja odbyła się 26 lutego w czwartek o godz. 12:00. 

Do powyższego nie wniesiono uwag. 

W dalszej części Burmistrz Więcborka przypomniał, że do 6 lutego Dział Promocji UM 

oczekuje na spłynięcie kalendarzy imprez organizacji i Stowarzyszeń działających na terenie 

gminy Więcbork. Wszelkie imprezy będą mogły być też zgłaszane do komórki Promocji  

w celu przedstawienia ich do publicznej wiadomości na telebimie umieszczonym na budynku 

przy ul Mickiewicza. Ponadto Burmistrz wyraził zadowolenie z faktu deklarowanej 

współpracy organizacji z Biblioteką Publiczną. Tylko takie podejście może zaowocować tym, 

że  oferta dla mieszkańców będzie bogatsza i ciekawsza. Nadto przypomniał o przypadającej 

na dzień 23 stycznia 95 rocznicy powrotu Więcborka  do odrodzonej RP. W związku też  

z powyższym zaprosił wszystkich  do udziału w obchodach tej uroczystości tj. uroczystym 

złożeniu kwiatów pod Pomnikiem „Orła Białego”, i mszy świętej w intencji. Po mszy 

przewidziano krótki występ Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

Radny Wojciech Janicki  wniósł o zbadanie zasadności istnienia punktu świetlnego 

usytuowanego pomiędzy przejściem na Osiedlem Łopiennik, a boiskiem Centrum 

Edukacyjnego. Oświetlenie to generuje być może bezzasadne koszty dla Gminy, a przecież  

w zamian tego można byłoby np. postawić punkt świetlny na ulicy Starodworcowej. 

Przewodniczący Samorządu Mieszkańców nawiązując do wizji lokalnej, jaka miała miejsce 

na Osiedlu Piastowskim w lutym 2014 roku pytał, czy została wykonana dokumentacja na 

punkty świetlne, a jeżeli tak, to kiedy można liczyć na wykonanie zadania i na co mogą liczyć 

mieszkańcy Osiedla w tym zakresie. 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ wskazał, że inwestycja została zrealizowana w 80%, 

jeżeli do końca stycznia 2015r. uda się złożyć wniosek o pozwolenie na budowę. Zakres 

inwestycji obejmuje ok. pięćdziesięciu punktów świetlnych. Ilość ta została rozbita na dwie 

części. Pierwsza – zostanie wykonana w roku 2015 i przewiduje postawienie siedmiu 

punktów tj. trzy na ul. Pomorskiej, dwie na ul. Bolesława Krzywoustego i dwa na ul.  Leszka 

Pierwszego /realizacja do końca sierpnia 2015r./. Jeden punkt świetlny wynosi brutto ok. 

7.000,00 zł. Wykonie pozostałej ilości punktów świetlnych tj. ok. 42, zostanie rozłożona na 

kolejne lata tj. 2016r. i 2017r. 

Przewodniczący Samorządu Mieszkańców chciał też wiedzieć, jakie są zamierzenia  

w temacie dokończenia ulic Kazimierza Wielkiego, Bolesława Chrobrego z pętlą  

ul. Pomorskiej do ul. Gdańskiej. 

Dokumentacja budowlana opracowana jest na ul. Kazimierza Wielkiego i Bolesława 

Chrobrego oprócz pętli. W tym roku mamy w budżecie 300.000,00 zł i chcemy dokończyć 

zadanie na ul. Bolesława Chrobrego tj. odcinek biegnący wzdłuż ul. Gdańskiej do  

ul. Pomorskiej – mówił p. Bąk. 
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Przewodniczący Samorządu Mieszkańców zasygnalizował potrzebę zabezpieczenia pewnej 

ilości piasku do posypywania dróg w okolicach ul. Wyzwolenia / w połowie drogi/. Warunki 

pogodowe mogą zmieniać się w każdej chwili, a ukształtowanie terenu w tym miejscu jest 

szczególnie niebezpieczne dla kierowców. Dodatkowo poruszył sprawę drogi na Starym 

Rynku w Więcborku do nowo wybudowanej posesji . Po zebraniu Samorządu Mieszkańców 

wpłynęło kilka zapytań mieszkańców w tej sprawie do Redakcji Gazety „Wiadomości 

Krajeńskie”. Przedmiotowy odcinek drogi, to ok. 200 m, a jej obecny stan jest tragiczny. 

Mieszkańcy chcieliby wiedzieć, czy za swojego życia doczekają się koniecznych zmian.  

W końcowej części obrad Przewodnicząca RM zapoznała Radnych z Protestem, jaki 

wpłynął do Rady Miejskiej od p. Leszka Skazy w związki z wnioskiem radnego Piłka 

dotyczącym umieszczenia w punkcie obrad sesji pozycji dotyczącej wręczenia 

Przewodniczącemu RM poprzedniej kadencji p. Józefowi Kujawiak Złotej Księgi Samorządu 

Kadencji 2010 – 2014. 

Po odczytaniu pisma wywiązała się pomiędzy radnymi polemika na temat samej genezy 

pomysłu - inicjatywy zakupu książki oraz zasadności wręczania jej na sesji. Pan Skaza  

w piśmie przytoczył szereg argumentów przeciwko temu zamierzeniu i to pomiędzy nim, 

 a radnym Piłka i Antczak nastąpiła wymiana zdań. Ostatecznie radny Wojciech Janicki 

przypomniał, że punkt ten nie jest przedmiotem porządku obrad, a na sali nie ma osoby  

w sprawie, której toczona jest dyskusja tj. p. Kujawiaka. Oczywistym dla niego było,  

że w takiej sytuacji rozmowa w temacie jest nietaktowna.     

Radna Beata Lida powiedziała, że książka, o której mowa, jest wydaniem można powiedzieć 

encyklopedycznym, w którym widnieje wpis z krótkim opisem życiorysu i pracy 

p.Kujawiaka. Osoba ta pełniła funkcję Przewodniczącego RM dwanaście lat i chociażby z tej 

racji i szacunku dla wieku, należałoby zakończyć temat wręczając publikację na sesji. 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że pismo skierowane było do Rady Miejskiej, więc czuła 

się w obowiązku przedstawić je radnym. Na Komisjach podjęto decyzję o umieszczeniu 

punktu dotyczącego wręczenia książki p. Kujawiakowi i nie zmierza jej wstrzymywać. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czwartej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 
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